
ACTA DE LA SESSIÓ DE CARÀCTER ORDINARI DEL PLE DE DATA 30 DE NOVEMBRE DE 2023.

A les 19:00 hores, a l’edifici municipal del carrer Folch i Torres, núm. 102-105, prèviament habilitat a tal 
efecte, es reuneix el Ple Municipal per efectuar una sessió de caràcter Ordinari de primera convocatòria.

PRESIDEIX

Ignasi Simon Ortoll

ASSISTENTS

Maria del Mar Pedrerol i Villarroya
Fran Sánchez Castilla
Lourdes Maria Estéfano Orozco
David Morales Campos
Maria Lourdes Martín Montero
Marc Palet Rodríguez
Felicita Romero Olivares
Susana Mesas Sánchez
Manuela Nieves Garrido Marín
Jordi Regales Pou
Antonio Polo Lama
Eva Maria Lesta Martínez
Núria Santacana Vidal
Teodoro Suárez Riera
Francisco Javier Millán Vidal

EXCUSEN L’ASSISTÈNCIA

Joana Maria Morata López

ACTUA COM A SECRETÀRIA

Gemma Navarro Medialdea, secretària. També hi assisteix Antoni Hierro Medina, interventor municipal

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

1.- PRP2023/1078   APROVACIO ACTES ANTERIORS   

Posada en consideració dels membres del Ple Municipal l’aprovació de les actes corresponents a
les sessions efectuades els dies 28 de setembre de 2023 i 26 d’octubre de 2023, es van aprovar 
per unanimitat dels regidors assistents (16 de 17). 

2.- PRP2023/1053   DONAR COMPTE DECRETS ALCALDIA   

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Es donà compte dels Decrets d’Alcaldia emesos del dia 18 de setembre al 16 de novembre de 2023, 
que van del número 1032 al 1262.

3.- PRP2023/1039   PROPOSTA PREMIATS I PREMIADES 2023   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa de Temes Sectorials:

“En data 20 de novembre de 2023 s’ha reunit la Comissió de premis i distincions per tal de proposar 
a l’Alcalde que elevés a la Comissió Informativa de Temes Sectorials la proposta de concessió de 
premis de la Nit de l’Esport.

Vista la proposta formulada per la Comissió de premis i distincions que s’adjunta com a annex a 
aquest
acord.

Vist que en la relació de premis hi ha els premis a la millor esportista de l’any o al millor esportista de 
l’any que per la seva naturalesa són secrets i que serà l’Alcalde el que mitjançant resolució motivada 
els
atorgui a proposta de la Comissió de premis i distincions.

Vist el que estableix el Reglament regulador del protocol els honors, les distincions i els premis de 
Lliçà d’Amunt.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Temes Sectorials, es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- Atorgar els Premis de la Nit de l’Esport 2023 als esportistes i entitats que s’adjunten a aquest 
acord.

Segon.- Informar als guardonats per conèixer si accepten o no la distinció. En cas que fos negativa el 
premi o distinció esdevindrà desert.”

Acabada la lectura el regidor David Morales explicà que el dia 20 de novembre s’havia reunit la Comissió 
de Premis i Distincions de l’Ajuntament, formada per un representant de cada grup polític amb l’objectiu 
de valorar la proposta de la Regidoria d’esports i de les entitats de premiats i premiades de la Nit de 
l’Esport 2023 que, en principi es celebraria el dissabte 20 de gener a l’Ateneu l’Aliança. Explicà quins 
serien els premiats en les diferents categories.

La regidora Susagna Mesas manifestà que havien revisat tota la documentació i era correcta. Aquest 
any s’havien seguit les pautes. 

La regidora Eva Lesta valorà positivament els mèrits esportius, i considerà que eren premis necessaris 
per valorar els mèrits de cada esportista.

Posada a votació la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (16 de 17) que 
constitueixen majoria absoluta legal.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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4.- PRP2023/1058   MODIFICACIO ORDENANÇA ESTALVI AIGUA LLIÇÀ D'AMUNT   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa de Temes Sectorials:

“L’article 8.1 del Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya atorga potestat 
reglamentària a l’Ajuntament.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Temes Sectorials, es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents acords

Primer: Aprovar inicialment la Modificació de l’Ordenança d’Estalvi d’Aigua de Lliçà d’Amunt.

Segon: Exposar-la a informació pública i sotmetre-la al tràmit d’audiència als interessats per un termini 
de 30 dies, perquè puguin presentar-se reclamacions i suggeriments que, si es produeixen la 
Corporació haurà de resoldre. Si no es produeixen al·legacions, l’Ordenança es considerarà aprovada 
definitivament.”

Oberta la deliberació el senyor Alcalde explicà que era un ordenança treballada a consciència per 
l’enginyer i l’arquitecte municipal a partir d’una ordenança tipus de la Diputació de Barcelona de l’any 
2008 que s’havia fet a corre-cuita per un període de sequera. Es tractava d’una ordenança molt tècnica, 
i seria bo aprovar-la per la situació actual.

La regidora Susagna Mesas manifestà que, revisada la documentació i una vegada escoltada la 
informació donada pel tècnic i rellegida l’auditoria de fa uns anys, veien punts no clars i que no 
encaixaven , per tant votaria en contra. 

El regidor Antonio Polo digué que feia falta un canvi tècnic però justament en aquests moments que 
s’havia de cuidar cada gota d’aigua, s’havia de tenir en compte el que deia l’article 21 sobre les 
obligacions del concessionari del servei, i s’eliminava un punt clau com era que el concessionari estava 
obligat a augmentar el rendiment de la xarxa. La mateixa auditoria del servei a les conclusions explicava 
totes les infraccions que estava cometent la concessionària al·ludint a aquest article, donà lectura al 
següent text:

“El rendimiento de la red es del 59%, por debajo de los estándares normales y recomendados, y se 
tiene que hacer una especial mención al hecho que esta situación se ha agravado en los últimos 
años, ya que en 2011 el rendimiento era del 71%. Este hecho supone, además, un grave 
incumplimiento de los propios compromisos de la concesionaria -que se comprometió a incrementar 
el rendimiento para el año 2016 mediante más recursos y medios en campañas de detección de 
fraudes y sustitución de contadores-, y de las obligaciones de la Ordenanza de ahorro de agua, que 
fija la obligación de la concesionaria el rendimiento de la red un 2% anual hasta llegar a un mínimo 
del 85%.

Se recomienda, por lo tanto, requerir al concesionario para que dé cumplimiento con su oferta, con la 
realización de campañas de escapes anuales de toda la longitud de la red y lleve a cabo las 
actuaciones de reparación y mantenimiento que sean oportunas.”

Finalitzà dient que amb la situació actual no era de rebut que s’eliminés l’article 21, per això si s’eliminava 
hi votarien en contra.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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El senyor Alcalde contestà que l’enginyer ja havia explicat que era impossible complir amb aquest article 
i aquesta era una raó tècnica per això s’eliminava.

El regidor Antonio Polo digué que veia inviable continuar amb aquests nivells de rendiment, no se li 
havien demanat responsabilitats a la concessionària, hi havia 10 pàgines d’infraccions a l’auditoria i si se 
la sancionés potser s’avançaria, no es podien conformar.

El senyor Alcalde contestà que el rendiment havia anat augmentant i demanaria les dades a l’enginyer. 
Pel que feia a l’auditoria se li havien anat fent requeriments a la concessionària per a que complís amb 
les conclusions i els havia anat resolent. 

El regidor Antonio Polo manifestà que el tema de l’aigua pel seu grup era un bé públic i  de primera 
necessitat i no estaven d’acord amb donar facilitats a la concessionària, per això votarien en contra.

La regidora Núria Santacana felicità al tècnic per negociar amb AGBAR, però no estava d’acord que se 
li traguessin obligacions al retirar l’article 21, i havia estudis i informes que no estaven presents a les 
ordenances, per això votaria en contra.

El regidor Teodoro Suárez digué que l’ordenança complia amb la normativa i l’anterior ordenança era 
inaplicable per això hi votaria a favor.

El regidor Francisco Javier Millán manifestà que votaria en contra per tot lo exposats pels demés grups 
municipals.

Posada a votació la proposta va ser aprovada amb el vot favorable dels regidors dels grups polítics 
municipals del PSC (8 de 8) i del PP (1 de 1); que constitueixen majoria absoluta legal, i el vot en contra 
dels regidors dels grup polítics municipals d’ERC (3 de 4), d’EN COMU (2 de 2), de JUNTS (1 de 1) i de 
VOX (1 de 1). 

5.- PRP2023/1059   APROVACIO INICIAL ORDENANÇA PRESTACIONS PATRIMONIALS 
SERVEI AIGUA POTABLE I INFORME TARIFES   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda:

“Vist l’article 20.6 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals que estableix que les 
prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari s’hauran de regular per ordenança. 

Vist que les ordenances reguladores de prestacions patrimonials de caràcter públic s’han d’aprovar 
seguint el procediment establert a l’article 49 de la Llei de Bases de Règim Local. 

Vista la documentació econòmica presentada pel concessionari del servei.

Vist l’informe emès per l’Enginyer tècnic municipal i per l’Interventor.

De conformitat al Decret 149/1988, de 28 d’abril, sobre règim procedimental dels preus autoritzats i 
comunicats. 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- Aprovar inicialment l’Ordenança Reguladora de la prestació patrimonial pública no tributària 
derivada de la prestació del servei d’aigua potable de Lliçà d’Amunt. 

Segon.- Exposar-la al públic mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la Província , al Diari oficial de 
la Generalitat de Catalunya , i al tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament, per tal que durant el termini de 
30 dies hàbils, comptats a partir del dia següent al de publicació al Butlletí Oficial, els ciutadans puguin 
presentar les reclamacions i/o suggeriments que considerin oportuns. 

Tercer.- Informar favorablement a les tarifes presentades per la concessionària amb els canvis 
proposats a l’informe de l’Enginyer tècnic municipal i trametre l’expedient a la Comissió de Preus de 
Catalunya per la seva aprovació.

Quart.- Les reclamacions i suggeriments presentats seran informats per la Secretaria General, que 
elevarà al Ple la proposta d’estimació o desestimació que procedeixi i d’aprovació definitiva de 
l’Ordenança.

Cinquè.- En cas de no presentar-se reclamacions ni suggeriments, s’entendrà aprovada 
definitivament l’Ordenança, per a la qual cosa per l’Alcaldia s’ordenaran els tràmits necessaris per a 
la conclusió del procediment i la seva entrada en vigor.”

Oberta la deliberació el senyor Alcalde manifestà que l’ACA havia augmentat el preu en un 48 % i a més 
AGBAR havia demanat l’increment del 19’9 % atès que des del 2017 no s’incrementaven tarifes, l’IPC 
que correspondria des de l’any 2017 a l’actualitat seria del 21’3%. Continuà dient que AGBAR havia fet 
un simulacre de les tarifes i la mitjana d’increment per família seria del 15% i per indústries del 19%. 
Calia tenir en compte que inicialment AGBAR demanava un augment del 30%.

La regidora Manoli Garrido explicà que, en aquesta proposta s’ajuntaven dues coses, l’aprovació 
inicial de l’ordenança que havia de regular aquesta prestació patrimonial no tributaria que era el 
servei d’aigua potable, i que venia regulada per la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i a la 
vegada presentava l’informe de les noves tarifes que s’havia de trametre a la Comissió de Preus 
de Catalunya per la seva aprovació per a poder ser aplicades a partir de l’any que vinent. Tot i que 
veien que l’informe tècnic havia estat elaborat curosament per tal de que l’increment de la tarifa fos 
 el més just possible s’abstindrien de votar.

El regidor Antonio Polo manifestà que a més de les dades que s’havien facilitat per justificar 
l’augment de tarifes, havien tingut coneixement que, segons explicava ATLL l’increment de la tarifa 
no seria igual per a tots els municipis, i per tant no afectaria igual a tots els usuaris, l’impacte final 
de la factura dependria de quanta aigua obtingués una ciutat del circuit Ter-Llobregat, així com dels 
acords amb les distribuïdores i els Ajuntaments. Els responsables d’ATLL explicaven que 
l’increment en el cost de l’aigua seria molt variable segons si el municipi depenia al 100% de l’aigua 

proporcionada per ATLL o només es recorria en moments puntuals. Es preguntà perquè a Lliçà 
l’increment era del 20%, i donà la resposta llegint el que deia l’auditoria de l’any 2018:

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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“Durante el 2015 solo se va a extraer agua de 6 
pozos del total de los 13 que inicialmente disponía la empresa de aguas 
al inicio de la concesión. Argumentando por parte de la concesionaria que muchos de ellos se 
encuentran en reserva.

                 
Año 2015       Año 2002           Año 1999

Pozos             243.107m 18,2%       512.858m / 38,8%           589.662m / 47,0%
ATLL           1.094.439m 81,8%       810.619m /61,2%            675.138m / 53,0%

Lo cual deriva que en el apartado de INFRACCIONES, INCUMPLIMIENTOS Y 
DEFICIENCIAS DE LA AUDITORIA (PAGINA 277) DIGA:

Entendiendo en este caso como recursos disponibles óptimos y adecuados el 
aprovechamiento de los pozos del municipio:

1º Excesiva dependencia del coste de compra de agua a ATLL

2ª Dejar fuera de servicio algunos pozos municipales ha sido iniciativa de SOREA, sin que 
conste acreditación de contaminación ni cabe otro motivo técnico.

Las analíticas de las cuales se dispone no denotan unas concentraciones de nitratos (ni 
ninguna otra contaminación) suficiente como para no aumentar la explotación de los pozos 
propios y minimizar las compras de agua a ATLL.

Con lo que termina considerando como infracción muy grave según el artículo 23 de la 
ordenanza de ahorro de agua, por incumplimiento de las obligaciones que se imponen al 
concesionario en el artículo 6 del pliego de cláusulas.”

En definitiva, la mala gestió del concessionari portava a que Lliçà fos un dels municipis juntament 
amb La Garriga, on més cara es pagava l’aigua, i on més pujaria el rebut.

Per altra banda, continuà dient que, pel que feia als comptadors intel·ligents, hi havia diferents 
denúncies i noticies al respecte, i explicà com funcionava AGBAR amb el seu entramat de més de 
150 empreses: 

“La empresa Logistium Servicios Logísticos compra los contadores de agua a los diferentes 
fabricantes que hay en el mercado y después se los vende a MUSA, para que los acabe 
vendiendo a Aigües de Barcelona. Todos estos intermediarios, lógicamente, obtienen un 
beneficio y esta acumulación de intermediarios acaba encareciendo el producto un 338%. Ahora 
bien, todos forman parte del mismo entramado empresarial: AGBAR.

Esta "cadena de intermediarios" genera unas "ineficiencias" que acaban comportando "unos 
precios finales más elevados por los consumidores", según denuncia la Autoridad Catalana de 
la Competencia (ACCO), un órgano que depende de la Generalitat de Catalunya que ha 
estimado este sobrecoste EN UN 338%.”

El senyor Alcalde contestà que les obres per la millora de la xarxa d’aigua les treia a licitació 
l’Ajuntament per evitar possibles sobre costos, hi havia una època que totes les obres s’aplicaven 
a tarifes, però ja feia anys que no es repercutien. 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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La regidora Núria Santacana felicità a l’enginyer per la feina feta i digué que 
s’havia d’iniciar una reflexió profunda sobre el subministrament d’aigua ja que no es podia ignorar 
la possibilitat que 

tenia el poble per l’autoconsum. Assenyalà que es demanava l’augment de la taxa però no hi havia 
cap partida ni previsió per la millora de la xarxa que estava obsoleta, i no servia de res deixar el 
carrer bonic per sobre quan per sota hi havia fuites. No compartia que les canonades s’arreglessin 
a mesura que es fessin malbé, perquè això eren reparacions, improvisacions, era una política de 
“tirites”. 

El senyor Alcalde contestà que no era cert que no hi hagués una planificació per a la renovació de 
la xarxa, era més, hi havia un Pla director aprovat pel que cada any es destinaven com a mínim 
200.000 euros del pressupost, en els darrers 8 anys es portaven invertits més de 2.000.000 d’euros. 
Insistí que parlava d’inversions, no de reparacions que les feia AGBAR, i que feia anys que hi havia 
una partida al pressupost que havia permès millorar la xarxa de Mas Bo, del Raval d’en Xicota, de 
polígons industrials...

El regidor Teodoro Suárez agraí el treball del tècnic i digué que li constava que altres anys AGBAR 
havia demanat increments de tarifes i que no s’havien acceptat, i veia correcte que ara s’aprovessin 
tarifes que estaven congelades des del 2016.

El regidor Francisco Javier Millán reconegué la feina feta pel tècnic municipal, però només feia 5 
mesos que estava a l’Ajuntament, i amb una setmana no havia pogut tenir informació suficient, per  
això votaria en contra.

Posada a votació la proposta va ser aprovada amb el vot favorable dels regidors dels grups polítics 
municipals del PSC (8 de 8) i del PP (1 de 1), que constitueixen majoria absoluta legal, i el vot en contra 
dels regidors dels grups polítics municipals d’EN COMU (2 de 2), de JUNTS (1 de 1) i de VOX (1 de 1); 
s’abstingueren de votar els regidors del grup polític municipal d’ERC (3 de 4).

6.- PRP2023/1052   APROVACIO CONVENI ENCOMANA DE GESTIO DEL SERVEI 
CLAVEGUERAM   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda: 

“Vist l’esborrany del Conveni de encomana de gestió de l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt al Consorci 
Besós Tordera sobre el servei de clavegueram. 

Vistos els informes emesos.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- Encomanar al Consorci Besòs Tordera, a l'empara de l'article 11 de la Llei 40/2015, d'1 
d'octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic, i 303 i següents del ROAS la prestació del servei 
de manteniment de la xarxa de clavegueram.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web

Codi Segur de Validació a102b56591f54faeb6c749c0a46bb0b2001

Url de validació https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

G
em

m
a 

N
av

ar
ro

 M
ed

ia
ld

ea
07

/0
2/

20
24

S
ec

re
tà

ri
a

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

Ig
n

as
i S

im
o

n
 O

rt
o

ll
07

/0
2/

20
24

A
lc

al
d

e

https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador


Els concrets actes de caràcter material i tècnic 
que s'encomanen són els següents:

I. Descripció de la xarxa de clavegueram

II. Programa de conservació i manteniment
A. Treballs de camp
1. Inspecció prèvia estat de la xarxa
2. Neteja preventiva xarxa
3. Neteja preventiva embornals i reixes
4. Neteges correctives
5. Manteniment EBAR/s
6. Manteniment equips electromecànics.
7. Inspeccions amb càmera de CTTV
8. Diagnosi d’incidències
B. Oficina Tècnica
1. Redacció d’informes d’inspeccions amb càmera de CTTV
2. Actualització de la cartografia de la xarxa de clavegueram
3. actualització del Pla director
4. Actualització del Pla Estructural
5. Redacció d’informes del servei
6. Redacció memòries valorades
III. Programa de reposicions 
1. Amortització tècnica equips electromecànics
2. Embornals i reixes
3. Pous de registre
4. tapes de registre
5. Clavegueres (reparacions urgents)

Segon.- L'encomana de gestió que s'atorga no suposa cessió de titularitat de la competència, 
sent responsabilitat dels òrgans municipals competents dictar quants actes o resolucions de 
caràcter jurídic donin suport a la concreta activitat material objecte de encomana.

Tercera.-  La present encomana de gestió entrarà en vigor l'endemà de la seva publicació en el 
Butlletí Oficial de la Província, una vegada formalitzat el conveni entre aquest Ajuntament i el 
Consorci Besòs Tordera.
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Quarta.- Aprovar el conveni de encomana de 
gestió que s'adjunta com a Annex al present acord, i facultar al Sr. 
Alcalde per a la seva signatura i quants actes requereixi la formalització del mateix.

Cinquena.- Notificar el present acord al Consorci Besòs Tordera, a l'efecte de que per la seva 
banda es procedeixi a l'acceptació de l'encomana aquí conferida.

Sisena.- Una vegada acceptada l'encomana de gestió per part del Consorci Besòs Tordera, el 
present acord es publicarà en el Butlletí Oficial de la Província, per a general coneixement.”

Acabada la lectura, el senyor Alcalde explicà que el conveni havia caducat i s’havia de renovar. 
Formant part del Consorci, el conveni era positiu pel servei. El consorci feia feina molt competitiva.

La regidora Manoli Garrido manifestà que en el Ple passat se’ls havia plantejat la pujada de preu 
d’aquest servei sense el conveni que la justificava. Ara ja tenien el Conveni per aprovar-lo, hagués 
sigut més coherent fer-ho al revés per no havia estat així. Aquest conveni, a part de la informació 
sobre els treballs a realitzar i la seva metodologia, també plantejava una durada de 4 anys, 
prorrogables anualment amb un màxim de 3 anys, i una opció de revisió de preus pautada. Com 
que suposaven que les tasques i serveis reflectits eren els necessaris pel manteniment i 
conservació que necessitava un municipi com Lliçà però no tenien informació s’abstindrien de votar.

El regidor Antonio Polo digué que la pujada de l’ordenança fiscal depenia del conveni que ara es passava 
a aprovació i com que aquest servei el prestava una entitat pública que era qui consideraven que havia 
de gestionar lo públic, votarien a favor. 

La regidora Núria Santacana manifestà que el que suposava aquest conveni no era ni una renovació ni 
una millora, no es preveia separar les aigües grises de les pluvials, es necessitaria una renovació, i 
aquest conveni era per mantenir el que ja es tenia, era una nova “tirita”.

El senyor Alcalde contestà que hi havia un Pla director d’obres, i cada any s’establien partides al 
pressupost per inversions noves a la xarxa de sanejament, no sabia d’on treia que no estiguessin 
separades les aigües grises de les pluvials.

Posada a votació, la proposta va ser aprovada amb el vot favorable dels regidors dels grups polítics 
municipals del PSC (8 de 8), d’EN COMU (2 de 2) i del PP (1 de 1), que constitueixen majoria absoluta 
legal, i el vot en contra de la regidora del grup polític municipal de JUNTS (1 de 1); s’abstingueren de 
votar els regidors dels grups polítics municipals d’ERC (3 de 4) i de VOX (1 de 1).

7.- AFERS URGENTS

No se n’han presentat

8.- MOCIONS

8.1.- PRP2023/1049   MOCIO DIA INTERNACIONAL ELIMINACIO VIOLENCIA VERS LES 
DONES   
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La regidora Lourdes Martin donà lectura a la 
següent moció:

“MOCIO DIA INTERNACIONAL ELIMINACIO DE LA VIOLENCIA VERS LES DONES

El passat dia  25 de novembre, com cada any,  vàrem commemorar el Dia internacional per a 
l’eliminació de la violència vers les dones al nostre municipi,  on tornem a afirmar que la lluita 

contra les violències masclistes necessita de tota la societat. Perquè no són un fet aïllat ni privat 
i perquè són el principal problema de seguretat pública que té el país

En les darreres dècades hem viscut al nostre país un canvi profund en el rebuig social a aquest 
tipus de violència. Per arribar fins aquí ha calgut posar nom a les diferents formes que adopta i 
assenyalar tots els àmbits en què es produeix. També ha estat fonamental que tant les dones 
com els homes aprenguéssim a identificar els fets que constitueixen violència masclista i, de 
manera cabdal, a responsabilitzar els agressors en lloc de culpabilitzar les dones que la 
pateixen. 

Aquest canvi ha sigut fruit d’una intensa lluita feminista que ve de lluny, en l’àmbit social, 
comunitari, laboral, cultural o esportiu, i que també ha guanyat un espai central a les institucions 
polítiques i les administracions públiques. S’hi destinen més recursos que mai per als serveis 
especialitzats d’atenció i recuperació de les dones i de les seves filles i fills.

Per això és inevitable que ens preguntem: “per què no s’aturen les violències contra les dones?”, 
“per què no s’acaben els feminicidis?”, o “per què no deixen d’augmentar les denúncies?”. 

Amb l’augment del rebuig social i la fermesa de la resposta institucional no n’hi ha prou. 

Tenim encara molt normalitzades actituds masclistes de menyspreu, ridiculització, control o 
dominació envers les dones i els seus cossos, i els estereotips sobre les víctimes i sobre els 
agressors, dels dubtes sobre la intenció de la víctima o supervivent que denuncia la situació de 
violència i de la complicitat o camaraderia amb l’agressor.

El silenci i la inacció donen suport a l’agressor, a la impunitat i a la reproducció de les violències. 
Cal tenir un paper proactiu en la prevenció i la detecció. Totes i tots som observadores i 
observadors d’unes violències de gènere que pateixen moltes dones del nostre entorn (familiar, 
laboral, educatiu, grups de xarxes socials, espais d’oci, al transport públic o al carrer). Hem 
d’exigir al nostre centre de treball, associació o espai d’oci que apliqui adequadament el protocol 
que tots estan obligats a tenir. 

Així mateix, totes i tots tenim també un paper cabdal en la resposta immediata després de la 
violència. Com a amic, familiar, company de feina, veí, etc, podem ajudar i acompanyar a qui ho 
està patint, consultant als serveis especialitzats de referència o trucar al 900 900 120.  Les 
institucions polítiques del país s’han de comprometre a dedicar tots els esforços i recursos 
necessaris per garantir el dret de les dones a una vida lliure de violències masclistes. 

Però, per eradicar les violències masclistes, és imprescindible la implicació de tothom. Cadascú 
i cadascuna de nosaltres podem ser agents de canvi. Aixequem totes les catifes, trenquem tots 
els silencis i tinguem totes les alertes activades per prevenir, detectar i reparar les violències 
contra les dones. 
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Per tot l’exposat, vist el dictamen favorable la Comissió Informativa de 
Temes Sectorials, amb el vot en contra del regidor del grup municipal de VOX que al·lega motius 
polítics, es proposa al Ple l’adopció dels següents:

ACORDS

1. Donar suport al manifest unitari acordat entre les diferents administracions locals i 
supramunicipals , per continuar lluitant contra la violència de gènere, de manera conjunta i 
coordinada.

2. Que l’augment de casos i denúncies que es venen donant any rere any sigui adequadament 
valorat per totes les administracions i vagi acompanyat dels corresponents recursos per reduir 
aquestes xifres.

3. Refermar l’aposta del nostre ajuntament en la lluita contra violència de gènere, fent partícips 
dels diferents grups polítics i entitats feministes a la Mesa de treball de la dona al nostre municipi, 
i seguir treballant amb un grup de millora continua de la qualitat en l’atenció a la violència de 
gènere.”

Acabada la lectura, la regidora Lourdes Martín manifestà que en aquests moments s’estava lluitant 
per la prevenció abans de que es produeixin els fets. 

La regidora Susagna Mesas digué que el silenci i la inacció donaven suport a l’agressor, a la impunitat 
i a la reproducció de les violències. Calia tenir un paper proactiu en la prevenció i la detecció. Totes i tots 
érem observadores d’unes violències de gènere que patien moltes dones del nostre entorn (familiar, 
laboral, educatiu, grups de xarxes socials, espais d’oci, al transport públic o al carrer). S’havia d’exigir als 
centres de treball, associació o espai d’oci que apliquessin adequadament el protocol que tots estan 
obligats a tenir.
Així mateix, totes i tots tenim també un paper cabdal en la resposta immediata després de la violència. 
Com a amiga, familiar, companya de feina, veïna, etc. , podem ajudar i acompanyar a qui ho està patint, 
consultant als serveis especialitzats de referencia. Les institucions polítiques del país s’havien de 
comprometre a dedicar tots els esforços i recursos necessaris per garantir el dret de les dones a una 
vida lliure de violències masclistes.  Però, per eradicar les violències masclistes, és imprescindible la 
implicació de tothom, cadascú i cadascuna de nosaltres podíem ser agents de canvi. Finalitzà dient que 
s’havien d’aixecar totes les catifes, trencant tots els silencis i tenint totes les alertes activades per 
prevenir, detectar i reparar les violències contra les dones.

La regidora Eva Lesta manifestà que un any mes es celebrava el 25 N deixant víctimes de violència de 
gènere per el camí. A totes ens agradaria no tenir aquesta data marcada en el nostre calendari, no haver 
de sortir als carrers, ni haver de cridar que ja ni ha prou. Aquest any des de la taula feminista que 
formaven alguns grups polítics i entitats del poble havien decidit fer una moció conjunta perquè del que 
si estaven segures era que juntes érem mes fortes i que juntes podíem.

La regidora Núria Santacana digué que tots sumaven i que també s’havien de tenir en compte els micro-
masclismes.

El regidor Teodoro Suárez manifestà que subscrivia totalment la moció, i afegí que a Catalunya hi havia 
hagut més de 18.000 víctimes per ablació, així com matrimonis forçosos.
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El regidor Francisco Javier Millán, donà lectura al següent escrit:

“La familia es el núcleo en torno al cual gira nuestra convivencia, como espacio vital para el desarrollo y 
el bienestar de sus miembros, que desempeña una importante función de solidaridad entre personas y 
generaciones. 

Precisamente, uno de los aspectos más sensibles en los que se debe concentrar la acción de los 
poderes públicos es brindar protección a la familia contra todo tipo de violencia que puedan sufrir sus 
miembros. La violencia doméstica abarca todo aquel comportamiento en el ámbito del hogar de violencia 
física, sexual o psicológica que llega a poner en situación de peligro la seguridad o integridad de otra 
persona del grupo familiar. 

En esta dirección, el propósito de VOX es proteger de forma inequívoca la integridad de la familia y de 
sus miembros: los hijos, abuelos, parejas, poniendo coto a las agresiones que puedan llegar a 
producirse.

Sabemos que el feminismo radical solo contempla la violencia contra la mujer tras haber asumido la 
ideología de género. En VOX la consideramos dañina y perjudicial, ya que sólo ha servido para 
colectivizar a las mujeres y utilizarlas como arma para alcanzar fines políticos y réditos electorales.

En nuestra Nación, la ideología de género ha enfrentado de nuevo a los españoles; esta vez, a los 
hombres contra las mujeres, creando una guerra de sexos en a que se criminaliza al varón per el mero 
hecho de serlo, se rompe el principio de igualdad ante la ley, el derecho a la presunción de inocencia y 
el principio in dubio pro reo, con lo que suprimen garantías judiciales que fundamentan el Estado de 
Derecho.

Se crean tribunales de excepción, se violan también los derechos fundamentales y constitucionales de 
libertad de expresión, de educación y de conciencia y se dejan de lado a las demás víctimas de la 
violencia: los niños, los ancianos, los varones y las mujeres homosexuales que padecen el maltrato de 
sus parejas. Como si hubiera víctimas de primera y de segunda.

Además, la Ley integral contra la violencia de género y el Pacto de Estado que la acompaña no 
implementan medidas realmente eficaces y efectivas de protección a la mujer, único objeto de protección 
para esta ley.

Los verdaderos problemas que afectan a las mujeres quedan sin resolver: la inseguridad creciente, 
provocada por la degradación de nuestras calles y barrios; la emergencia social que han traído la subida 
de los precios y de los costes de los suministros; la precariedad laboral, en un país donde no se crea 
empleo de calidad y los impuestos no dejan de subir; o la brecha maternal, que penaliza a las mujeres 
que desean ser madres en un país que padece una severa crisis demográfica.

No sólo eso, el Gobierno de la Nación ha creado problemas gravísimos para las mujeres: ha promovido 
la inmigración ilegal masiva y descontrolada, ha aprobado una ley trans que significa el borrado de las 
mujeres, al reconocer la libre y descontrolada autodeterminación de género; mantiene un Ministerio de 
Igualdad que nos cuesta a los españoles casi 600 millones de euros y cuya efectividad es nula;  y, lo 
que quizá sea más sangrante, el Gobierno de Pedro Sánchez ha provocado un enorme problema de 
inseguridad a las mujeres gracias a la aprobación de la llamada ley del solo si es si, una auténtica 
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chapuza legal que en solo un año ha dejado en 
libertad a más de 120 violadores y pederastas y que ha beneficiado penalmente 
a más de 1200 de estos delincuentes.

Las calles de muchos de nuestros pueblos y ciudades ya no son seguras para las mujeres, 
especialmente para aquellas que viven en los barrios más humildes. La degradación y el aumento de la 
delincuencia, provocados por este Gobierno con la complicidad, en muchas ocasiones, de los ejecutivos 
regionales y locales, las ha condenado a no poder pasear con tranquilidad por aquellas zonas en las que 
sus padres y abuelos vivieron con toda normalidad. 

Por todo ello, el Grupo Municipal de VOX de Lliçà d’Amunt, señala una vez más, los verdaderos desafíos 
a los que se enfrentan las mujeres en España, denuncia la colectivización y daño que hace a las mujeres 
la ideología de género y presentará propuestas para mejorar la seguridad de todas las mujeres.

Posada a votació la Moció va ser aprovada amb el vot favorable dels regidors dels grups polítics 
municipals del PSC (8 de 8), d’ERC (3 de 4), d’EN COMU (2 de 2), de JUNTS (1 de 1) i del PP (1 de 1), 
que constitueixen majoria absoluta legal, i el vot en contra del regidor del grup polític municipal de VOX 
(1 de 1).

8.2.- PRP2023/1102   MOCIO EN SUPORT DE LA POBLACIO PALESTINA PER ATURAR EL 
GENOCIDI   

La regidora Eva Lesta donà lectura a la següent Moció pel grup municipal d’EN COMÚ PODEM::

“Des del passat 7 d’Octubre Israel bombardeja la població palestina de la Franja de Gaza de 
forma indiscriminada. Des d’aleshores han estats assassinades més de 11.000 persones, entre 
elles més de 4.6000 nens i nenes. Save the Children denuncia que hi ha hagut més morts 
infantils a la Franja de Gaza aquest últim mes que a tot el món des del 2019. Segons aquesta 
organització, un nen mor cada 10 minuts a Gaza. Almenys el 45% dels habitatges de Gaza han 
estat destruïts o danyats, més de 200 centres d’ensenyament, 20 hospitals, 20 instal·lacions 
d’aigua, sanejament i higiene, i almenys 7 esglésies i 11 mesquites han sofert danys greus pels 
bombardejos i 11 forns de producció de pa han estat completament destruïts.

L’assassinat de població civil per part de Hamas no pot justificar de cap manera els bombardejos 
indiscriminats i el càstig col·lectiu del govern d’Israel sobre la Franja de Gaza. Tots els atacs 
contra la població civil constitueixen crims de guerra i han de ser perseguits i jutjats pel Tribunal 
Penal Internacional. Com va dir el Secretari General de les Nacions Unides no podem ignorar que 
els fets del passat 7 d’octubre es produeixen en un context on el poble palestí porta més de 
cinquanta anys sotmès a un règim asfixiant d’ocupació.

La Franja de Gaza està sotmesa des de fa 16 anys a un insuportable bloqueig que ha depauperat 
les condicions de vida de la seva població. Amb el 97% d’aigua no potable, el 56% de la població 
vivint en extrema pobresa, un 64% d’atur juvenil, i el 80% depenent d’ajuda internacional. Aquest 
bloqueig ha creat una crisi humanitària que afecta cada aspecte de la vida quotidiana dels 
habitants de Gaza. L’enduriment del bloqueig i l’aplicació d’un setge sobre la Franja amb el tall 
de subministres bàsics com ara aigua, llum, combustible, aliments i medicines mentre Israel 
bombardeja és molt més greu que un crim de guerra, és un crim contra la humanitat, que l’ex 
fiscal general del Tribunal Penal Internacional ha qualificat de crims de genocidi.
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L'ordre d'evacuació de 1,4 milions de palestins i palestines del nord de 
Gaza i la intenció de traslladar la població palestina al Sinaí és un acte il·legal i un acte de neteja 
ètnica. Una acció que no es nova sinó que des de 1948 els governs d’Israel han utilitzat de forma 
continuada, durant els anys cinquanta, el 1967, i des d’aleshores als territoris ocupats mitjançant 
la revocació de residències, demolicions d’habitatges, desnonaments, etc. Actualment la 
UNRWA registra 5,9 milions de persones refugiades de Palestina les quals Israel nega el seu 
dret al retorn reconegut per la resolució 194 de l’Assemblea General de les Nacions Unides.

La política de colonització i ocupació impulsada pels governs d’Israel ha imposat un sistema de 

despossessió, segregació i fragmentació que ha degradat la vida i els drets humans de la 
població palestina. A més a més la violència dels colons i de l’exèrcit israelià a Cisjordània s’ha 
tornat endèmica i té per objectiu aniquilar i expulsar la població palestina, només aquest any han 
assassinat a prop de 300 palestins a Cisjordània, molts d’ells menors d’edat. Els relators de 
Nacions Unides sobre els drets humans als Territoris Ocupats, Amnistia Internacional i Human 
Rights Watch han conclòs que el sistema d’ocupació colonial imposat pels governs d’Israel 
constitueixen crims de persecució i apartheid contra el poble palestí.

La comunitat internacional ha expressat en múltiples ocasions la seva preocupació per la 
vulneració sistemàtica del dret internacional. Israel no només ha incomplert sistemàticament totes 
les resolucions de Nacions Unides que l'insten a posar fi a l’ocupació, garantir el retorn dels 
refugiats i respectar els drets humans del poble palestí, sinó que a més a més ha bombardejat 
instal·lacions de Nacions Unides a la Franja de Gaza, ha assassinat a més de 50 dels seus 
treballadors i treballadores i ha denegat els visats i l’entrada als directors de les principals 
agències humanitàries i relators de Drets Humans de l’ONU. El desafiament d’Israel a l’ONU és 
una amenaça al principal organisme multilateral creat pel manteniment de la pau i la garantia 
dels Drets Humans al món després de la II Guerra Mundial.

Davant dels crims contra la humanitat d’apartheid i genocidi la comunitat internacional té 
l'obligació legal de no proporcionar cap mena d'ajuda a fets internacionalment il·lícits. La 
comunitat internacional té l’obligació d’activar tots els mecanismes diplomàtics, econòmics i 
polítics per fer complir les resolucions de Nacions Unides i el dret internacional.

L'Article I de la Convenció per a la Prevenció i Sanció del Delicte de Genocidi, de la qual l'Estat 
espanyol és signant, obliga els estats a prendre mesures per a prevenir i sancionar aquest tipus de 
crims contra la humanitat i no permet cap justificació ni cap circumstància atenuant respecte de 
les accions que constitueixen genocidi.

La Convenció sobre el Genocidi subratlla l'imperatiu de prevenir o aturar un genocidi en curs i 
deixa clar que la inacció dels Estats que formen part del tractat, inclosos tercers Estats, 
converteix aquests mateixos Estats en responsables de l'incompliment dels seus deures en virtut 
del dret internacional en relació amb el genocidi. Com a tal, qualsevol Estat que encoratgi i recolzi 
les accions d'Israel, inclòs el trasllat forçós de civils i altres crims de guerra i contra la humanitat 
pot concórrer a més a més en responsabilitat legal.

L'embargament d'armes és un pas necessari en aquesta direcció i una obligació no sols moral, 
sinó també legal, tal com es recull en el marc jurídic espanyol que prohibeix la venda d'armes a 
països en conflicte o en els quals es donen importants vulneracions de Drets Humans. Aquestes 
normes són:
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Llei 53/2007, de 28 de desembre, sobre el control del comerç exterior de 
material de defensa i de doble ús, Tractat sobre comercio d'armes, ratificat per Espanya el 17 de 
març del 2014.

Posició Comuna 2008/944/PESC del Consell, de 8 de desembre de 2008, per la qual es 
defineixen les normes comunes que regeixen el control de les exportacions de tecnologia i 
equips militars.

El Govern espanyol ja ha pres decisions similars anteriorment com quan va suspendre les 
vendes d'armes a Líbia, durant la seva guerra civil o la venda de material antidisturbis a 

Veneçuela. Comptem fins i tot amb un precedent de suspensió temporal de venda d'armes a 
Israel a l'agost de 2014. En aquesta data, sota la Presidència de Mariano Rajoy, Israel va 
assassinar a 2.205 palestins a Gaza, dels quals 538 eren nens i nenes. Si en aquell moment 
l'embargament d'armes estava justificat, avui és més necessari que mai.

És important entendre aquest embargament d'armes de manera bidireccional, és a dir, és 
necessari prohibir tant la venda com la compra d'armament i tecnologia de seguretat a Israel. 
Espanya compra moltes més armes a Israel de les quals embeni. Israel usa Palestina, sobretot 
la Franja de Gaza, com a camp d'experimentació per a testar noves armes i mètodes de 
repressió que després exporta per a ser usats contra població civil al voltant del món. Aquests 
productes es publiciten com “provats en combat” i això s'ha convertit en un valor afegit en el 
mercat de la seguretat i la defensa internacional. La marca “provat en combat” que Israel 
promociona, fa referència a productes que s'han provat sobre població civil palestina. Un 
genocidi hauria de rendir comptes i no beneficis econòmics.

Els governs, entre ells el Govern de l'Estat espanyol, tenen la responsabilitat i el deure de 
contribuir al manteniment de la pau i al respecte dels drets humans a tot el món i això passa per 
acabar amb la impunitat d'Israel davant els seus sistemàtics crims contra el poble palestí.

Les administracions públiques tenen l’obligació i la responsabilitat d’aplicar totes les 
diplomàtiques, econòmiques i polítiques per evitar els crims contra la humanitat i fer respectar 
els drets humans. El respecte els drets humans constitueix una norma de conducta mundial 
aplicable també a totes les empreses, on sigui que operin i siguin quins siguin la mida, el sector, 
el context operacional, la propietat i l’estructura que tinguin. El marc jurídic català i espanyol tenen 
mecanismes per tal que les administracions públiques puguin supervisar i garantir les seves 
obligacions internacionals de drets humans.

Assegurar el compliment dels drets humans és una obligació que s'estén a tots els nivells de 
l'administració pública. Si bé és cert que els governs nacionals i regionals tenen un paper 
important en la promoció i protecció dels drets humans, els governs locals han d'estar a 
l'avantguarda i garantir el respecte dels drets humans per a totes les persones.

El govern d’Israel pot continuar cometen crims contra la humanitat gràcies a la complicitat 
internacional. Necessitem que la comunitat internacional, que les administracions públiques, 
partits polítics i els seus dirigents estiguin a l’alçada de les circumstàncies i activin totes les 
mesures diplomàtiques, econòmiques i polítiques per aturar el genocidi.

Per tot això l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt proposa al Ple els següents ACORDS:
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Primer.- Exigir un alto-el-foc immediat a Gaza, imposat i garantit per 
l'ONU, l’entrada i el lliurament de quantitats suficients d'ajuda i socors humanitari, inclosos 
aliments, aigua, combustible i subministraments mèdics; sense que aquesta ajuda no estigui 
condicionada i arribi a totes les zones de Gaza; i posar en marxa els mecanismes necessaris 
per garantir la protecció de l'ONU per la població palestina als Territoris Palestins Ocupats (TPO), 
amb major urgència per als 2,3 milions de civils atrapats sota setge a Gaza, incloent-hi la fi del 
setge i el bloqueig il·legal i la prevenció de la neteja ètnica en tot els TPO, inclosa Cisjordània i 
Jerusalem Est.

Segon.- Denunciar els atacs contra la població civil i exigir el respecte al Dret Internacional als 
Drets Humans.

Tercer.- Demanar que s’activin els mecanismes internacionals necessaris per a posar fi i 
castigar els crims contra la humanitat.

Quart.- exigir al Govern de l’Estat que imposi un embargament bidireccional d’armament a Israel, 
així com la suspensió de la cooperació militar i de seguretat, fins a que es respectin els drets del 
Poble Palestí.

Cinquè.- Demanar al Govern de l’Estat el reconeixement de l’Estat Palestí, i el seu compromís 
amb una acció diplomàtica internacional a favor de l’extensió d’aquest reconeixement entre els 
estats que encara no ho hagin fet.

Sisè.- Notificar els presents acords a:

- D. Pedro Sánchez Pérez-Castejón, President del Govern de l’Estat Espanyol.
- D. José Manuel Albares Bueno, Ministre d’Assumptes Exteriors, Unión Europea y 
Cooperació espanyola
- Da. Margarita Robles Carrillo, Ministra de Defensa
- D. Josep Borrell i Fontelles, Alt representant de la Unió Europea per a Assumptes 
Exteriors i Política de Seguretat.
- D. António Guterres, Secretari General de les Nacions Unides.
- Ambaixada de l’Autoritat Palestina a Madrid.
- Grups polítics del Parlament Europeu, Congres, Senat i Parlament de Catalunya i 
entitats municipalistes de Catalunya”

Acabada la lectura el regidor Fran Sánchez digué que el grup del PSC donaria suport a la moció 
presentada, i mostrà la seva solidaritat amb el patiment brutal de la població que es veia enmig de 
tot plegat, tot i així aclarí que el PSC tampoc veia bé que un grup pogués prendre’s la llei per la 
seva ma, tan civils eren els israelians com els palestins. 

La regidora Susagna Mesas manifestà que era un conflicte que feia dècades que persistia i que no 
tindria mai una solució militar, la violència només havia generat més violència i havia reforçat als 
extremistes. Expressà la seva profunda preocupació pel fet que les relacions i el diàleg polític entre 
israelians i palestins s'haguessin erosionat completament durant els últims anys i que la prolongada 
ocupació del territori palestí per part d’Israel, amb, entre d'altres, la discriminació sistemàtica de la 
població palestina als territoris ocupats, l'expansió rècord dels assentaments a Cisjordània, la creixent 
violència dels colons, les demolicions, la confiscació de terres i els desnonaments, així com el bloqueig 
de Gaza, havien creat una situació insostenible per al poble palestí i una profunda crisi de drets humans 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web

Codi Segur de Validació a102b56591f54faeb6c749c0a46bb0b2001

Url de validació https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

G
em

m
a 

N
av

ar
ro

 M
ed

ia
ld

ea
07

/0
2/

20
24

S
ec

re
tà

ri
a

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

Ig
n

as
i S

im
o

n
 O

rt
o

ll
07

/0
2/

20
24

A
lc

al
d

e

https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador


que calia  abordar amb urgència. Remarcà que la 
violència, el terrorisme i la incitació a l’odi eren fonamentalment incompatibles 
amb una resolució pacífica del conflicte entre Israel i Palestina. Per tant des de ERC Lliçà d’Amunt, 
condemnà categòricament els atacs de Hamàs contra Israel, amb la mort de centenars de civils 
innocents, i els atacs indiscriminats i les massacres de l’exèrcit d’Israel contra la població palestina, 
causant la mort de més d’11.000 civils, entre ells més de 4.000 infants i demanà restablir les converses 
de pau entre Israel i Palestina a favor de la solució de dos estats independents i viables, capaços de 
conviure en pau, amb respecte als drets humans i garanties de seguretat. 

La regidora Núria Santacana donà el seu vot en favor d ela pau.

El regidor Teodoro Suarez condemnà els atacs de Hamàs, a la vegada que es reafirmava en tres “no”: 
No a la mort indiscriminada de civils, no a la vulneració del dret internacional i no a la resposta 
desproporcionada a l’atac que estava ocasionant milers de morts. Per tot això votaria a favor de la moció.

El regidor Francisco Javier Millán digué que votaria en contra, i sol·licità que les mocions relatives a 
temes internacionals no es presentessin al Ple perquè eren qüestions que no atenyien al poble. 

Posada a votació la Moció va ser aprovada amb el vot favorable dels regidors dels grups polítics 
municipals del PSC (8 de 8), d’ERC (3 de 4), d’EN COMU (2 de 2), de JUNTS (1 de 1) i del PP (1 de 1), 
que constitueixen majoria absoluta legal, i el vot en contra del regidor del grup polític municipal de VOX 
(1 de 1).

8.3.- PRP2023/1103   MOCIO CONTRA PRECARIETAT LABORAL DEL COL·LECTIU DE 
DONES DE LA NETEJA DE L'AJUNTAMENT   

La regidora Núria Santacana donà lectura a la següent Moció presentada pel grup de JUNTS:

“Donat que la precarietat laboral és una de les lacres socials més importants de la nostra societat 
i tots els partits polítics presents en el Ple municipal i estem en contra.

Donat que l’ajuntament de Lliçà d’Amunt defineix el nostre poble com a ajuntament feminista i 
que així s´expressa en la placa de l´entrada al poble,

Donat que la millor manera de lluitar contra la precarietat laboral i en favor del feminisme és 
mitjançant actes concrets i determinats,

Donat que el col·lectiu més desfavorit de la plantilla de l´Ajuntament és el del personal de neteja, 
col·lectiu íntegrament format per dones, les quals sempre han treballat amb la màxima 
professionalitat i dedicació.

Junts per Lliçà d´Amunt CM, proposem al Ple Municipal els següents ACORDS

PRIMER. Que l´Ajuntament modifiqui els actuals contractes de treball de jornada parcial per 
contractes de treball a jornada completa, de manera que la modificació dels contractes de treball 
sigui voluntària per part de les treballadores municipals.

SEGON. Que l´Ajuntament proporcioni tots els mitjans necessaris, inclòs els mitjans de 
desplaçament, al personal de neteja.
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TERCER. Que el Ple Municipal reconegui l´esforç i dedicació que 
sempre ha fet aquest col·lectiu, especialment durant la Covid 19, com també l´esforç i dedicació 
de tots els treballadors municipals durant la pandèmia. A tots ells el nostre agraïment per la tasca 
de cuidar-nos a tots.”

Oberta la deliberació el senyor Alcalde digué que recolzaven el punt tercer perquè tots els col·lectius 
que havien treballat durant la pandèmia havien estat a un gran nivell, però no podia recolzar la resta 
atès que la precarietat no era tal, el conveni del sector de la neteja estatal establia un sou de 16.600 
euros anuals, la mitjana salarial de les administracions públiques locals era de 17.190 euros anuals 
i a Lliçà d’Amunt era per sobre dels 18.000 euros. Per altra banda explicà que a les dones de la 
neteja se les havia cuidat molt bé en el sentit que, venien d’una empresa privada amb una jornada 
de 40 hores setmanals, i quan s’havien subrogat se’ls havia aplicat la jornada de 37’5 hores 
mantenien el mateix sou, i les que necessitaven  el complement per desplaçament ja el cobraven. 

Continuà dient que tenien 30 treballadores per 28 centres dels quals la majoria eren centres 
educatius que només es podien netejar quan no hi havia activitat, que era de 16’30 a 21’45 
aproximadament,  la resta de centres s’havien de netejar al matí que era quan estaven tancats, per 
tant no podien ser les mateixes persones perquè s’havien de complir les normatives laborals i de 
descans del personal. Tot i així quan hi havia la possibilitat d’ampliar horaris sempre se les tenia en 
compte en primer lloc, ara mateix s’havia donat el cas de la neteja del pavelló. Finalitzà dient que 
no podia com Ajuntament fer que totes les dones treballessin a jornada complerta perquè no hji 
havia feina suficient, si ampliava a unes, havia d’acomiadar a altres per que les hores de servei 
eren les que eren. 

La regidora Susagna Mesas digué que el seu grup votaria a favor perquè s’ho mereixen i sempre 
eren les últimes, havien demanat treballar més hores i que se’ls donés la possibilitat de treballar 
quan alguna es posa malalta i no es busqués una substitució externa.

El regidor Antonio Polo manifestà que era indubtable que era el col·lectiu amb unes condicions més 
precàries, havia vist convocatòries de personal per temps parcial quan hi havia personal de 
l’Ajuntament que voldria ampliar.

El senyor Alcalde contestà que per ell precarietat significava mal pagades, amb eines de feina 
incorrectes, i això no era així. Altres col·lectius tenien horari partit. Considerava que la política que 
s’utilitzava era la correcta.

El regidor Teodoro Suárez digué la solució era que la demanava PODEMOS, reduir horaris per 
contractar a més gent, i calia tenia en compte que els recursos eren finits, per això votaria en contra.

El regidor Francisco Javier Millán manifestà que en el primer i segon punt s’abstindria de votar i 
votaria a favor del tercer.

Posada a votació, va aprovar per unanimitat dels regidors assistents (16 de 17) el punt tercer de la 
moció presentada, rebutjant la resta de punts pel vot en contra dels regidors dels grups polítics 
municipals del PSC (8 de 8) i del PP (1 de 1), que constitueixen majoria absoluta legal, i el vot a 
favor dels grups polítics municipals d’ERC (3 de 4), d’EN COMU (2 de 2) i de JUNTS (1 de 1); 
s’abstingué de votar el regidor del grup polític municipal de VOX (1 de 1).
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8.4.- PRP2023/1099   MOCIO MODIFICACIO ROTONDA CA L'ARTIGUES 
A CA L'ESTAPE   

El regidor Francisco Javier Millán donà lectura a la següent Moció presentada pel grup municipal 
de VOX:

“De todos es sabido que esta rotonda ha sido un fracaso desde su inauguración. La idea 
creemos que era buena, pero su eficiencia no ha sido la más acertada, no vale con decir que no 
ha habido ningún accidente mortal en ella. Se trata de que cuando cruza por ella un autobús o 
camión, se tiene que parar cualquier automóvil para poder utilizar esta rotonda.

Conocimos en su día la única viabilidad de ese proyecto, pero hasta este momento, lo único que 
observamos es un mal diseño que se hizo y se ejecutó en su día, sin contar algunos factores de 

medidas mínimas para poder circular por las rotondas tanto sean autobuses, camiones, o 
automóviles.

Y nos preguntamos: el ramal antiguo (aun existente) que iba de la bajada de Ca l’Estapé al 
pueblo ¿no se podía haber aprovechado para realizar este proyecto urbanístico?

Por todo ello, proponemos a la decisión de los miembros de este Pleno, que se APRUEBE iniciar 
el replanteamiento de movilidad para dicha rotonda, ya que era y sigue siendo el hazme reír de 
todos los vecinos que pasan por ella.”

Oberta la deliberació, el senyor Alcalde manifestà que votarien en contra perquè consideraven que 
la rotonda era una bona obra i funcionava. Abans de la seva construcció hi havia de 3 a 5 accidents 
a l’any i en aquests moments hi havia uns dos accidents. 

La regidora Susagna Mesas digué que tot i que no hi havia accidents, la rotonda era una mica gran 
i la meitat de la gent passava per sobre, fins i tot els autobusos patien, per això s’abstindrien. 

El regidor Antonio Polo explicà que a la sortida de El Paso feia un gir estret, i aquest punt s’hauria de 
solucionar. 

El senyor Alcalde contestà que la mobilitat tractava de intentar reduir accidents, i aquest era un punt 
negre, hi havia més accidents en rotondes ràpides com la de MANGO o protecció civil. 

Posada a votació, la Moció va ser rebutjada amb el vot en contra dels regidors dels grups municipals del 
PSC (8 de 8) i del PP (1 de 1), que constitueixen majoria absoluta legal, i el vot favorable dels regidors 
del grups municipals de VOX (1 de 1) i d’EN COMÚ PODEM (2 de 2); s’abstingueren de votar els regidors 
dels grups municipals d’ERC (3 de 4) i de JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 1).

8.5.- PRP2023/1100   MOCIO SUBSTITUCIO PILONES RIGIDES PER UNES FLEXIBLES   
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El regidor Francisco Javier Millán donà lectura a la 
següent Moció presentada pel grup municipal de VOX:

“Entendemos perfectamente que se hayan instalado en su día pilonas o bolardos para evitar el 
aparcamiento de vehículos en aceras donde está prohibido hacerlo, pero por desgracia, tuvimos 
que lamentar el accidente que sucedió junto a la acera del BBVA de nuestro municipio, hace 
muy pocos días, debido al impacto de una mujer al caer de la moto despedida, y darse un fuerte 
golpe al impactar con una pilona rígida. Desde aquí, nuestro más sincero pésame a la familia.

Bien, nuestra opinión al respecto, que tal y como ha pasado con las vallas de protección viaria 
donde también, por su impacto al estrellarse motos, bicicletas, etc, y que ahora las autoridades 
viarias se han dado cuenta de su peligrosidad, las han substituido o ampliado doblemente para 
que, sobre todo, las vigas a las que están sujetas no causen la muerte o lesionen a los que 
desafortunadamente tropiezan con ellas al caerse los motociclistas y ciclistas.

Con todo ello, y en el sentido más práctico y ofreciendo a nuestros vecinos nuestra colaboración 
con este gobierno socialista, proponemos alguna solución, no solo cabe protestar y reclamar, 
también cabe proponer soluciones, por eso somos de VOX.

En definitiva, creemos que ante este desgraciado accidente y en previsión de los que puedan 
suceder en nuestro pueblo, deberían reemplazarse todas las pilonas o  bolardos fijos instalados 
por otros elementos flexibles, que ya existen y están homologados en muchas vías, siendo de 
un color llamativo como ahora, verde y blanco, o rojo y blanco, no grises y fijos como los actuales 

en muchas aceras de nuestro municipio, donde ni los ves, ni crees que te puedes matar al 
colisionar contra uno de ellos.    

Por todo lo expuesto anteriormente, proponemos a la decisión de los miembros de este Pleno, 
que se APRUEBE la sustitución de las pilonas actuales grises y fijas, por otras que sean flexibles 
y su color sea persuasivo para los vehículos y transeúntes.”

Acabada la lectura la regidora Mariona Pedrerol donà el condol als familiars i amics de les víctimes, 
i comentà que, actualment, no hi havia normativa concreta per la col·locació de les pilones, sí de 
com havien de ser, i quina era la seva gama cromàtica. El problema de l’accident no va ser de les 
pilones, la pilona rígida el que feia era protegir al vianant.

La regidora Susagna Mesas donà també el condol a la família, i digué que votaria en contra perquè 
la pilona estava ubicada per protegir al banc i als vianants. 

El regidor Antonio Polo també donà el condol i manifestà que era un tema tècnic del que 
desconeixia quina era la millor solució per això s’abstindrien.

La regidora Núria Santacana donà el condol i digué que li faltava informació per valorar el que era 
més convenient i per això s’abstindria. 

El regidor Teodoro Suárez donà el condol i digué que votaria en contra. 
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Posada a votació la moció va ser rebutjada pel 
el vot en contra dels regidors dels grups municipals del PSC (8 de 8), d’ERC 
(3 de 4) i del PP (1 de 1), que constitueixen majoria absoluta legal, i el vot favorable del regidor del 
grup municipal de VOX (1 de 1); s’abstingueren de votar els regidors dels grups municipals d’EN 
COMÚ PODEM (2 de 2) i de JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 1).

8.6.- PRP2023/1098   MOCIO CONSTRUCCIO D'UN NOU CAP MES CENTRIC I FUNCIONAL   

El regidor Francisco Javier Millán donà lectura a la següent Moció presentada pel grup municipal de 
VOX:

“Hemos comprobado que los CAP´s de nuestro pueblo están casi vacíos muchas horas al día, 
ya que la atención sanitaria de hoy en día se resuelve casi siempre telefónicamente después de 
la pandemia que por desgracia padecimos.

Hace años, era normal y justificado tener un CAP en La Cruïlla ya que abarcaba las necesidades 
de varios pueblos colindantes al nuestro. 

No hace muchos años se inauguró el otro CAP que tenemos en Palaudàries, que no dispone 
por cierto de Pediatría ni de Odontología, y que sabemos que no es nada rentable para la 
Generalitat, a pesar de tenerlo a disposición de medio municipio. 

Y ahora creemos que es el momento de poner orden a este problema, por tres motivos, la 
distancia que hay entre los 2 CAP´s actuales, unos 7,4 kms, el no disponer de un CAP que 
atienda urgencias las 24 horas de lunes a domingo teniendo que desplazarse los vecinos al 
Hospital de Granollers para que los atiendan, a 7,1 kms del CAP de La Cruïlla, y a 12 kms del 

CAP de Palaludàries. Por último, según tenemos entendido, en el próximo año 2025 se 
empezarán (se supone) las obras del nuevo centro del pueblo, es decir, estamos a tiempo de 
realizar una infraestructura moderna y práctica, que elimine este problema de una vez por todas. 
Y ese edificio podría ser de 2 plantas para no ocupar una superficie exagerada (por ejemplo, y 
para dar ideas, aún no saben a qué destinar el actual Parque del Quiosco, donde cabría dicha 
infraestructura), pudiendo aprovechar los 2 CAP’s actuales para otro fin. Y nos da lo mismo si 
se apuntan los tantos a su gestión, ya que lo primero para nosotros es la satisfacción de nuestros 
vecinos.

Por todo lo expresado anteriormente, proponemos a la decisión de los miembros de este Pleno, 
que se APRUEBE iniciar los estudios urbanísticos y económicos para que dispongan todos los 
habitantes de este municipio, de una infraestructura moderna, céntrica y práctica.”

Oberta la deliberació, la regidora Mariona Pedrerol explicà que el CAP es va construir a la Cruïlla 
quan atenia a tota la Vall del Tenes, en aquests moments cada municipi disposava del seu propi 
CAP. Lliçà d’Amunt tenia la particularitat de la dispersió i per això el Departament de Salut, l’any 
2010 havia construït el CAP de Palaudàries que, actualment, donava cobertura a 8.000 habitants 
que no sabia d’on treia el senyor Millán que pràcticament sempre estava buit. Per altra banda 
explicà que no era competència municipal quants CAP havia de tenir el municipi, comentà quines 
eres les distàncies entre CAP’s i que feia tres anys havia tingut una reunió amb la Generalitat per 
proposar millores en l’atenció sanitària, no volien deixar sense cobertura sanitària tancant el CAP 
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de Palaudàries però si que havien proposat un 
nou CAP més cèntric perquè el de la Cruïlla estava antic. Finalitzà dient que 
votarien en contra perquè no estaven d’acord amb tancar el CAP de Palaudàries per obrir un altre 
al centre, tot i així insistí que no depenia de l’Ajuntament quins serveis es prestaven.

La regidora Susagna Mesas digué que estaria bé canviar el CAP de la Cruïlla per un més cèntric i 
modern però no tancar el de Palaudàries, per això votarien en contra.

El regidor Antonio Polo manifestà que defensaven la descentralització dels serveis municipals, 
demanaria millores al CAP de Palaudàries per no tancar-lo. El seu grup apostava per les tres 
centralitat.

La regidora Núria Santacana explicà que estaria d’acord amb una actualització del CAP de la Cruïlla 
però mantindria el de Palaudàries.

Posada a votació la Moció va ser rebutjada pel vot en contra dels regidors dels grups municipals del PSC 
(8 de 8), d’ERC (3 de 4), d’EN COMÚ PODEM (2 de 2) i del PP (1 de 1), que constitueixen majoria 

absoluta legal, i el vot favorable del regidor del grup municipal de VOX (1 de 1); ); s’abstingué de votar la 
regidora del grup municipal de JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 1).

9.- PRECS I PREGUNTES

9.1.- PREGUNTES PRESENTADES PEL GRUP MUNICIPAL DE VOX

1.-  Whatsapp nueva del Ayuntamiento

Hemos leído en las noticias del Ayuntamiento que dispondremos los vecinos de nuestro municipio 
de una nueva herramienta de comunicación, un Whatsapp corporativo. 

Pregunta:

¿Para qué se necesita un Whatsapp que no puedes ni contestar ni escribir? ¿No será que tienen 
miedo a lo que opinen los contribuyentes de nuestro pueblo? Ya disponen de Facebook, de Twitter, 
el Informat, etc.  

Resposta: El regidor David Morales contestà que l’Ajuntament disposava de diversos canals de 
comunicació que permetien la interacció per part de la ciutadania, els habituals com eren el telèfon, 
el correu electrònic, l’OAC, el PIC; i les xarxes socials com eren el facebook, yooutube, twiter, 
instagran i tik tok. Per altra banda hi havia els canals unidireccionals de l’Ajuntament cap a la 
ciutadania com eren l’Informa’t, cartells informatius, pancartes i pàgina web. Ara s’havia afegit el 
canal de whatsapp com una eina més per informar a la ciutadania d’activitats, projectes importants, 
incidències, emergències, etc. Aprofità per comunicar on es podien donar d’alta que era a 
LLAM.CAT/CANAL WHATSAPP.

2.- Radares móviles

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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En nuestro programa electoral ya 
contemplamos la necesidad de cuestionar los radares móviles de la policía, 
que suponían unos ingresos anuales a las arcas municipales de unos 60.000 euros, y proponíamos 
sustituir los mismos por otros elementos persuasivos, como semáforos de advertencia de la 
velocidad usada, semáforos clásicos de  paradas obligatorias depende de la velocidad que se 
conduzca, altos en la calzada, etc., eliminando los postes o pilonas flexibles rojos y blancos, o 
verdes y blancos que dificultan la conducción sobre todo de autobuses y camiones.

Preguntas:

- ¿A cuánto ascendieron en euros las multas impuestas el año 2022?
- ¿Cuál es la previsión de recaudar por este concepto este año de 2023 y del próximo año 

2024?
- Sabemos que la normativa no permite circular a más de 30 Kms/hora, pero por circular de 

30 a 50 Kms/hora, es normal que te machaquen con 100 euros de multa, bueno, con 
descuento 50 euros?

- Tenemos entendido que la velocidad mínima para circular por vías urbanas es de 25 Km, o 
sea que nos dan un margen para circular entre 25 y 30 Kms/hora para no ser sancionados 
por ir a la mínima velocidad permitida y por ir a la máxima estipulada por la DGTE. ¿No se 
sienten culpables de ser cómplices de este abuso?

- ¿Es casualidad que pongan las denuncias por velocidad en las calles que bajan al pueblo, 
así como en avenidas rectas que no tienen elementos persuasivos para reducir la velocidad 
de vehículos? 

Resposta: El senyor Alcalde contesa que les multes imposades ascendien a 338.118 euros que 
amb la bonificació del 50% representaves 160.000 euros aproximadament. La previsió per l’any 
2024 era molt propera a aquests números. Així mateix digué que el normal era que quan 
s’incomplien les normes de trànsit s’imposessin multes, i en cap cas es sentia culpable per això. 
Les denúncies es posaven en zones en les que es podia córrer perquè era on hi havia més 
accidents i el veïns demanaven que es posessin aquests radars. 

9.2.- PREGUNTES PRESENTADES PEL GRUP MUNICIPAL D’EN COMU PODEM

1.-  PRIMERA: 

El día 20 de septiembre de 2022, nuestro grupo requería a través de instancia la siguiente 
información: 

Exposo: 

Respecto al servicio de bus urbano, requerimos la siguiente información. 

Sol·licito: 

1º Coste del servicio en el ejercicio 2021 
2º Recaudación por venta de billetes en el ejercicio 2021 
3º Importe de subvenciones que reciba el Ajuntament por este servicio en el año 2021. 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Y por último, el pasado día 29 de octubre, 
nuestro grupo municipal solicito también la siguiente información: 

Exposo: Como portavoz del grup Municipal Lliçà d'Amunt En Comú Podem, expongo lo siguiente 
referente a la semana de la Gent Gran: 

Después de leer la carta que se ha enviado al colectivo de la Gent Gran, hay una información que 
considero contradictoria. Por un lado, informa de que es imprescindible haber cumplido los 65 años 
para poder participar en alguna actividad, pero también informa de que se podrán recoger 2 tiquets 
por persona y actividad. Mi pregunta es, ¿los 2 tiquets que recoja la persona con más de 65 años, 
deben ser utilizados por esta persona y otra que también tenga más de 65 años?, y de ser así, ¿en 
qué situación quedan los conyugues que en caso de que una de las personas no haya cumplido 
los 65 años? En caso, de que esto fuese así, pido a la regiduría de la gent gran, que se rectifique 
esta orden y que los conyugues cuya edad es menor de 65 años, puedan acompañar a su esposo 
o esposa en las actividades de esta semana. 

Sol·licito: Aclaración sobre la duda, y rectificación en caso de que la interpretación de la que hago 
referencia en la exposición, sea correcta. 

A día de hoy, ninguna de estas 2 instancias ha sido respondida por parte del equipo de gobierno. 

Por ello, preguntamos lo siguiente: 

1º ¿Por qué no se nos responde a las instancias que tramitamos como grupo municipal, y que 
consideramos necesarias para realizar nuestra labor de fiscalizar al gobierno municipal? 

2º ¿Nos pueden contestar en este pleno a estas 2 instancias descritas anteriormente? 

Resposta: El senyor Alcalde digué que la primera instància es contestaria properament. 

Pel que feia a la segona instància, el regidor Fran Sánchez contestà que no s’havia donat resposta 
a les instàncies perquè feia menys d’un mes que s’havien presentat i s’havia col·lapsat el 
departament per preparar la Setmana de la Gent gran. El procediment d’aquest any havia sigut 
amb una carta nominal a persones majors de 65 anys per a adquirir tíquets o apuntar-se a activitats, 
si no rebien carta no es podien comprar tiquets. Calia tenir en compte que les activitats eren per 
gent gran, pel seu ús i gaudi. L’any anterior havia quedat molta gent major de 65 anys sense poder 
assistir i en canvi gent menor sí. Per tot això es va decidir que el millor era que ningú menor de 65 
anys pogués assistir, només en el cas que el major de 65 anys necessités un acompanyant i aquest 
fos menor de 65 anys se li permetia. Aquest any totes les activitats s’havien omplert i ningú major 
de 65 anys havia quedat fora i no hi havia hagut llista d’espera, i la Setmana de la Gent gran havia 
sigut un èxit. 

El regidor Antonio Polo es queixà que hi haguessin instàncies per contestar després d’un any i mig.

SEGUNDA: 

Desde este pasado lunes el regidor del PP, Teodoro Suarez forma parte del nuevo equipo de 
gobierno en Lliçà d’Amunt. Sin embargo, tenemos constancia que, durante este mes de noviembre, 
el regidor del Partido Popular ha estado asistiendo habitualmente a las Juntas de Gobierno (de las 
que no formaba parte) de nuestro Ajuntament. 
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1º ¿Nos puede explicar el Sr. Alcalde por qué? 
2º ¿Por qué no se recoge en las actas de la junta de gobierno la asistencia 
de dicho regidor? 

Resposta: El senyor Alcalde contestà que les Juntes de Govern eren privades, i considerava molt 
greu que algú que hauria de mantenir discreció ho havia explicat. Explicà que aquest dilluns havien 
arribat a un acord i havia demanat que el senyor Suárez l’acompanyés per a que veiés quina era la 
dinàmica, no havia res més.

El regidor Antonio Polo digué que no era necessari utilitzar òrgans institucionals per veure una 
dinàmica. Les juntes eren reunions no públiques però podien assistir regidors que no en siguin 
membres per informar sobre activitats, i se suposava que aquest cas eren regidors amb 
delegacions. Per ell era important saber qui estava present a la sessió de la junta.

El senyor Alcalde contestà que el senyor Suárez no havia participat ni en veu ni vot, i posà l’exemple 
de quan a les actes no sortien els que assistien sinó només els membres.

El regidor Antonio Polo finalitzà dient que el que era important per algun per altres tenia importància 
i afegí que no li agradava el nou govern.

TERCERA: 

En el acuerdo de gobierno progresista del estado, el Psoe y Sumar proponen una reducción de las 
horas de trabajo semanales de 2,5h durante esta legislatura. Este acuerdo llega después de 
comprobar, que a partir de las pruebas que se han hecho en al menos 11 países, además de la 
reciente prueba hecha por el ayuntamiento de Valencia, esta medida además de mejorar la calidad 
de vida de los y las trabajadoras, aumenta la productividad de las empresas. 
En el caso de la Vall del Tenes, nuestro Ajuntament es el único que tiene una jornada laboral por 
encima de las 35h semanales. Como institución pública gobernada por un partido que defiende 
esta medida junto con Sumar a nivel estatal, creemos que es fundamental avanzar en este sentido. 

Por ello preguntamos: 

¿Piensa el equipo de gobierno municipal implantar las 35h semanales a los y las trabajadoras del 
Ajuntament?

Resposta: El senyor Alcalde contestà que havia parlat amb municipis que tenien 35 hores de treball 
més 2’5 hores de formació. Havia tingut una reunió amb el Comitè i es va acordar que aquest seria un 
punt a negociar en el nou Conveni. 

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, essent  les 21:30 hores, tot el que jo com a 
secretària certifico.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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